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   BRMG-KSiLP. V.0012.9.2013 

 
 

 

 

PROTOKÓŁ  NR 36-9/2013 

z nadzwyczajnego posiedzenia  
Komisji  Samorządu i Ładu Publicznego  Rady Miasta Gdańska, 

 które  odbyło  się  18 lipca  2013r.  

 
 

Posiedzenie Komisja  rozpoczęła o  godz. 16,00  
 
Obecność: wg załączonej listy obecności, która  stanowi załącznik Nr 1  do niniejszego 
protokołu. 
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło  7 (siedmiu) czyli było 
quorum  do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Lista pozostałych  osób obecnych na posiedzeniu  stanowi załącznik nr 2  do niniejszego 
protokołu.  
Lista pozostałych osób biorących udział w posiedzeniu stanowi załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu. 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji powitał  wszystkich obecnych, stwierdził  
quorum. Powiedział  między innymi: 
Otrzymaliście  Państwo porządek posiedzenia – czy są jakieś  propozycje  zmian. Nie widzę.  
Kto  z Państwa Radnych jest za przyjęciem  takiego porządku obrad? 

• Za  6 głosów, jednogłośnie. 
 
Porządek  posiedzenia: 
 
1. Przyjęcie  projektu  uchwały  w sprawie  zmiany Statutu Miasta Gdańska. 

Wnioskodawca: Komisja Samorządu i  Ładu Publicznego   

2. Przyjęcie 34  projektów uchwał  w sprawie przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy:   
1) Aniołki, 
2) Brętowo, 
3) Brzeźno, 
4) Chełm, 
5) Jasień, 
6) Kokoszki, 
7) Krakowiec-Górki Zachodnie, 
8) Letnica, 
9) Matarnia, 
10) Młyniska, 
11) Nowy Port, 
12) Oliwa, 
13) Olszynka, 
14) Orunia - Św. Wojciech - Lipce, 
15) Osowa, 
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16)  Piecki – Migowo, 
17) Przeróbka, 
18) Przymorze Małe, 
19) Przymorze Wielkie, 
20) Rudniki, 
21) Siedlce, 
22) Stogi, 
23) StrzyŜa,  
24) Suchanino, 
25) Śródmieście, 
26) Ujeścisko-Łostowice, 
27) VII Dwór, 
28) Wrzeszcz Dolny, 
29) Wrzeszcz Górny, 
30) Wyspa Sobieszewska, 
31) Wzgórze Mickiewicza, 
32) Zaspa Młyniec, 
33) Zaspa Rozstaje, 
34) śabianka – Wejhera – Jelitkowo – Tysiąclecia, 
Wnioskodawca: Komisja Samorządu i  Ładu Publicznego   

3. Sprawy bieŜące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
 

 PUNKT  1  
Przyjęcie  projektu  uchwały  w sprawie  zmiany Statutu Miasta Gdańska. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Chciałbym Państwu zaproponować zmiany w Statucie Miasta Gdańska wyłącznie w zakresie 
nazewnictwa jednostek pomocniczych. Nie będę się rozwodził, poniewaŜ  to było tyle  razy 
omawiane, Ŝe byłoby  to nawet nieeleganckie wobec  Państwa. Otrzymaliście  Państwo 
propozycje zmiany Statutu i moŜna było merytorycznie  z nimi się zapoznać. Zmiany  są tak 
oczywiste więc nie ma nawet sensu dyskutować. Otwieram dyskusje, ale nie ma chyba 
chętnych  do dyskusji. Zmieniamy nazewnictwo na „rady dzielnic” na wniosek jednostek 
pomocniczych.   
Zaproponowane  zmiany muszą być zaopiniowane przez Prezesa Rady Ministrów a dopiero 
zmiany mogą być uchwalone i wprowadzone  w Ŝycie.  
Czy ktoś z Państwa  ma jakieś uwagi, pytania? Nie widzę, w związku z  tym przystępujemy 
do głosowania. 
Kto z Państwa  radnych jest za przyjęciem  projektu uchwały w sprawie projektu zmian 
Statutu Miasta Gdańska i wprowadzenie  go pod obrady Rady  w dniu 29 sierpnia br. 

• Za  6 głosów (jednogłośnie) 
  

PUNKT  2 
Przyjęcie 34  projektów uchwał  w sprawie przyjęcia projektu Statutu Dzielnicy. 
----------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji   
Trochę nad tym dokumentem pracowaliśmy, dyskutowaliśmy. Wiem, Ŝe to porównanie  jest 
moŜe nie do końca  odpowiednie, ale  z tymi statutami jest trochę tak jak z kompromisem 
aborcyjnym, na który powołuje się Premier. Nikt  do końca  nie jest zadowolony, natomiast 
w danym momencie, w danym czasie wydaje mi się, Ŝe inne rozwiązanie nie miałoby  
większej moŜliwości przegłosowania. Pewnie  pojawią się głosy, Ŝe  tutaj są małe zmiany, 
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ale de facto, gdybyśmy je punktowali  to jest kilkadziesiąt róŜnego rodzaju zmian. Taki 
główny kierunek, to staraliśmy się podkreślać większą otwartość jednostek pomocniczych, 
większą transparentność, większą rolę w kontekście komunikowaniu się z mieszkańcami. 
Staramy się podkreślić równieŜ i w miarę doprecyzować, aby podkreślić rolę 
przewodniczącego zarządu, rolę przewodniczącego rady. Komisja nasza jest otwarta na 
konsultacje. Dzisiaj przyjmujemy  projekt, który poddajemy konsultacjom, które nakłada 
na nas ustawa o samorządzie gminnym. Więc nie będzie to tylko odfajkowanie obowiązku, 
ale poprzez konsultacje będziemy starali się wsłuchać w głos jednostek pomocniczych. To 
Państwo na co dzień z tym pracujecie i  nie da  się nigdy zrobić tak, Ŝeby ze wszystkimi to 
dyskutować. Chcemy przyjąć te projekty i przesłać je do kaŜdej jednostki, aby państwo 
mogli   zabierać  głos bardziej formalny. JeŜeli Państwo pozwolicie, to chciałbym 
zaproponować  małe kosmetyczne poprawki  a mianowicie: 
w projekcie  uchwały: 

• § 2 proponujemy zapis „Projekt Statutu podlega konsultacjom z mieszkańcami 
stosownie do treści art. 35 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym”, 

w treści  Statutu: 
• § 19 pkt 2 nadać brzmienie: „Uchwały podjęte przez Radę podpisuje 

Przewodniczący Rady, a w przypadku jego nieobecności na sesji, osoba prowadząca 
sesję; 

• § 40 pkt 2 nadać brzmienie: „Statut podlega ogłoszeniu w dzienniku Urzędowym 
Województwa Pomorskiego oraz podaniu do wiadomości poprzez wywieszenie na 
tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Gdańsku  oraz siedzibie Rady; 

• W § 7  pkt  po słowach ”… na ręce Przewodniczącego  Rady Miasta Gdańska”  dodać  
„ lub wskazanego przez niego Wiceprzewodniczącego” - dalej bez zmian.  

• § 7 pkt 2 dodać nowe zdanie w brzmieniu „Ślubowanie moŜe być złoŜone 
z dodaniem zdania: „Tak mi dopomóŜ Bóg”.  

 
Komisja po dyskusji przyjęła powyŜsze poprawki – autopoprawki do wcześniej 
wypracowanego  dokumentu. Obecni na sali przedstawiciele  rad  dzielnic równieŜ 
przychylili się do  zaproponowanych zapisów.  
 

W tym miejscu przewodniczący Komisji  podziękował wszystkim osobom zaangaŜowanym  
w pracach nad  projektem  przedmiotowego Statutu. 
Następnie przewodniczący Komisji  otworzył  dyskusję -  udzielił  głosu osobom chcącym  
wypowiedzieć się na temat  wypracowanego  projektu  Statutu. 
 
Andrzej Witkiewicz – przewodniczący Zarządu Osiedla StrzyŜa 
Dlaczego zmienia się co nieco obszar  StrzyŜy. Przedstawiona  mapka nie jest identyczną 
mapką, która była załączona do Statutu z 2003r., czyli obowiązującego.  
 
Piotr Dwojacki –  Z-ca Przewodniczącego Rady Dzielnicy Wrzeszcz Górny  
 Generalnie prosilibyśmy, aby  mapki  były  zgodne z opisem słownym. 
 
Wioletta Gaczoł –  Główny Specjalista  Wydział Kadr i Organizacji  
Mapki robią informatycy i przekaŜę  im te uwagi.  
 
Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji   
ZałoŜenie jest takie, Ŝe  przed konsultacjami  zachowujemy stan obecny. JeŜeli gdzieś 
wkradł się błąd, czysto stricte graficzny czy pisarski to będzie on korygowany. Wdaje mi 
się, Ŝe moŜemy tak zrobić i nie będzie to nadmierna falandyzacja i przyjmiemy 
autopoprawkę do  projektów  uchwał, tj. mapy są zgodne z opisem słownym, jeśli nie to  
są do skorygowania, po drugie - pod konsultacje poddajemy terytorium zgodne  z obecnym 
stanem faktycznym. Granic nie przesuwamy na tym etapie, jesteśmy otwarci na zmianę 
granic po konsultacjach.    
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Lidia Makowska – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Nie otrzymaliśmy map do projektu statutu, dlatego prosiłabym o przesłanie mapki 
wszystkim przewodniczącym zarządu, bo okazuje się, Ŝe jest to waŜna  sprawa. Druga  
sprawa  odnośnie konsultacji. Na sesji w sierpniu Państwo przyjmiecie projekt statutu  
dzielnic i będziemy mieli 30 dni na skonsultowanie tego, czyli  przez wrzesień.   
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji   
Myślę, Ŝe  będzie  to przełom września i października.  
 

Lidia Makowska – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Czy mogę zgłosić jeszcze autopoprawki. Trzy autopoprawki, o których mówimy od 
początku, od dwóch lat. Od dwóch lat postulujemy, Ŝeby: 
1. w § 33 pkt 3  dopisać  słowo „i informacji”  po wyrazie  integracji.  My jako radni  

osiedli i dzielnic nie moŜemy skserować legalnie prostej ulotki z informacją o wyłoŜeniu 
planów miejscowych, zbiórce odpadów i bardzo prosimy o umoŜliwienie nam statutowo 
takiego zadania; 

2. wprowadzić zapis mówiący o  inicjatywie uchwałodawczej dla rad; 
3. wprowadzić zapis mówiący o tym, aby Urząd Miejski i jednostki organizacyjne  miasta  

miały obowiązek kierowania do nas pism w sprawach, które naleŜą do kompetencji rady 
bądź zarządu dzielnicy. 

 Są to  moje  trzy formalne wnioski.  
 
Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji   
Czy ktoś jeszcze  chciałby zabrać głos? 
 

Piotr Dwojacki –  Z-ca Przewodniczącego Rady Dzielnicy Wrzeszcz Górny  
Mówiłem juŜ, Ŝe ten projekt statutu  nie wnosi merytorycznie nic. Czasem wręcz ogranicza 
niektóre  kompetencje rad dzielnic, czasem w sferze symbolicznej, czasem technicznej, a 
czasem w sferze z zakresu uprawnień merytorycznych.  Pod względem kompetencyjnym 
jest całkiem względnie, natomiast pod względem rozwiązań organizacyjnych, takich 
zupełnie techniczno formalnych dotyczących tego kto i  jakim terminie jest ok. 
Poprawki przedstawione  przez  koleŜankę Makowską  jak najbardziej do przyjęcia w tej  
czy  w następnej fazie procedowania. 
 

Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji 
Cieszę się, Ŝe pani Lidia przypomniała, Ŝe  to było juŜ dwa lata temu. Dwa lata temu 
Komisja powierzyła prowadzenie i koordynowanie prac zespołu, który miał wypracować 
projekt statutu dzielnic, koledze Marcinowi Skwierawskiemu, przewodniczącemu naszej 
Komisji. Znając przez wiele Marcina  mam wraŜenie, Ŝe włoŜył w to duŜo serca  i raczej 
chciał osiągnąć jakiś kompromis. Po raz kolejny słyszymy  tutaj z ust przedstawicieli  
jednostek pomocniczych, Ŝe nie jesteście Państwo zadowoleni z tego co zostało osiągnięte. 
Ok, takie jest Wasze prawo, ale na jednym z  ostatnich  posiedzeń  Komisji ustaliliśmy, Ŝe 
nie wyrzucamy tej pracy do kosza, tylko dalej procedujemy. Ustaliliśmy,Ŝe przyjmujemy 
taki projekt statutu i zgodnie z tym co ma się dalej wydarzyć – jeśli będzie  taka wola   
radnych miasta i przyjmą taki projekt  statutu, to zostaną one poddane konsultacjom. I 
rozumiem, Ŝe w ramach tych konsultacji, poprawki, o których mówiła pani Makowska i pan 
Dwojacki, to jeśli taka będzie wola, to będą one konsultowane i w tym trybie 
wprowadzane, bo wydaje nam się, Ŝe część z nich jest  dosyć kontrowersyjna.   
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji   
Dyskutowaliśmy juŜ na ten  temat. Na początku  mówiłem, Ŝe w moim  takim najgłębszym 
przekonaniu i pomimo często otwartości, to obawiam się, wiem po prostu, Ŝe szereg tych 
propozycji nie uzyskałoby większości politycznej, większości potrzebnej do przegłosowania 
tego. Więc na tym etapie, w tym momencie, w tym projekcie statutu te propozycje moŜna 



5 

 

by poddać pod głosowanie, natomiast wg mojego  rozeznania tematu, rzeczy te nie mają 
większości politycznej do zafunkcjonowania. Nie będę merytorycznie do tego wracał, bo na 
ten temat kaŜdorazowo dyskutowaliśmy, propozycje te są znane i były analizowane  ale na 
ten moment, w  tej chwili nie będzie większości. Po konsultacjach duŜo moŜe się zdarzyć.  
Jeśli Komisja pozwoli to nie będę poddawał tego pod głosowanie.  
   
Lidia Makowska – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Ja mówię o usprawnieniu pracy rady, samorządu  gdańskiego a Państwo mówicie o 
politycznych decyzjach. Trudno, Ŝeby to mnie satysfakcjonowało, ale to bardzo mocno 
utrudnia pracę.  
 

Piotr Dwojacki –  Z-ca Przewodniczącego Rady Dzielnicy Wrzeszcz Górny  
Chciałbym, aby zaprotokołowano, Ŝe obowiązek informowania przez  Urząd rady dzielnicy 
o sprawach  dzielnicy, w tej sprawie  nie ma woli większości politycznej. 
 
Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji   
Przechodzimy do głosowania – projekty  statutów  z tymi czterema poprawkami, uwagami, 
jeśli chodzi o załączniki graficzne.  
 

Jarosław Gorecki  - członek Komisji 
Załączniki graficzne muszą ulec poprawieniu, moŜemy głosować  nad treścią.  
 

Andrzej Bodakowski  - radca prawny 
Przyjmujemy projekt łącznie z załącznikami.  
 
Członkowie Komisji między sobą porozmawiali na powyŜszy  temat. 
 
Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji   
Wydaje mi się, Ŝe  musimy przychylić  się do głosów Państwa, głosu  rozsądku, Nie ma 
sensu pewnych rzeczy przepychać na siłę. Musi to być transparentne, przejrzyste, 
zrozumiałe i jednoznaczne nie budzące kontrowersji. Jest to bardzo waŜna rzecz, więc 
będziemy mogli się rozstać w poczuciu dobrze wypełnionego zadania. Będziemy zmieniać 
Statut Miasta, a Państwa zapraszamy na  posiedzenie Komisji w  sierpniu, gdzie przyjmiemy 
projekty  statutów dzielnicy wraz z niebudzącymi kontrowersji załącznikami. 
Czekaliśmy tyle  to poczekamy jeszcze do  sierpnia, nie ma powodu tego przyspieszać. 
Dyskusję w tej materii zakończyliśmy, w sierpniu przyjmiemy te projekty i skierujemy je 
pod obrady  Rady.  
Wystąpimy do Pani Sekretarz o przeanalizowanie zgodności opisu  z załącznikiem 
graficznym.  
Dziękuję.  
 

PUNKT 3 
Sprawy bieŜące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
 
Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji   
Mamy korespondencję dotyczącą  Rady Osiedla Kokoszki nt. nieprawidłowo 
podejmowanych uchwał  – temat ten  proponuję  rozpatrzyć  na posiedzeniu Komisji w 
sierpniu. 
Aleksandra  Dulkiewicz  -  wiceprzewodnicząca  Komisji 

Komisja otrzymała  odpowiedź  Prezydenta  na wniosek w sprawie  grafitti, która  jest 
dalece niesatysfakcjonująca, bo okazuje się, Ŝe ani policja,  ani straŜ miejska nie mają 
specjalnego zespołu, który  rozpracowuje  grupy graficiarzy. Pytanie – co  dalej z tym 
robimy? Mam propozycję, aby Komisja  jednak porozmawiała  z Komendantami Policji i 
StraŜy Miejskiej w Gdańsku. 
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Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 

Proponuje  to zrobić  we wrześniu. Zastanawiam się, czy nie  wystąpić z wnioskiem  do 
Prezydenta, Ŝe Komisja mając świadomość  pewnego wandalizmu, jakim jest  grafitti, prosi 
o podjęcie zdecydowanych działań  w tej materii. Są samorządy, które przyznają nagrody  
dla policjantów i straŜników, którzy mają efekty  pracy  i warto w  tym kierunku  pójść, i 
poprosić Prezydenta o rozwaŜenie moŜliwości ustanowienie nagród dla policjantów oraz 
straŜników, którzy  wykaŜą się pracą w  działaniu  w zwalczaniu  grafitti.    
 

Aleksandra  Dulkiewicz  -  wiceprzewodnicząca  Komisji 

Nie wiem, na jakim poziomie naleŜałoby powołać  takie  grupy. Czy na poziomie  komendy 
miejskiej  czy komisariatów. W odpowiedzi dostaliśmy informację, Ŝe zajmują się tym  
policjanci z komisariatów właściwych terenowo, czyli właściwie nikt.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 

Powinno być na poziomie Komendy Miejskiej. Wystąpmy do Prezydenta o podjęcie 
zdecydowanych działań w tym zakresie.  
Drugi  wniosek do Prezydenta  o rozwaŜenie przyznawania nagród pienięŜnych dla 
policjantów oraz straŜników, którzy  wykaŜą się duŜym sukcesem w zwalczaniu grafitti.  
Czy moŜemy przyjąć takie dwa kierunkowe wnioski? Nie widzę sprzeciwu, czyli 
przyjmujemy  je przez aklamacje, wszyscy są za.  
 

Piotr Dwojacki – przewodniczący Rady Dzielnicy Wrzeszcz Dolny 

Sprawa  swastyk namalowanych przed II wojną  światową – odsłaniają  się na historycznych  
budynkach. Nie wiemy, czy postawić tam znak, Ŝe jest to  zabytek  chroniony, czy po 
prostu  zmalować. 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 

Mamy konserwatora  zabytków – wystąpmy  do niego o opinię w tej materii  i dowiemy  się, 
co on na to  powie.  
Proponuję wystąpić do Prezydenta  o opinię jak postępować ze swastykami, które  
odsłaniają się na historycznych budowlach. 
 

Piotr Dwojacki – przewodniczący Rady Dzielnicy Wrzeszcz Dolny 

We Wrzeszczu był Klub Sportowy Gedania  przy ul. Kościuszki, który obecnie ma swój 
obiekt przy ul. Hallera na terenie oczyszczalni ścieków. Obiekt  przy ul. Kościuszki jest  w 
zarządzie Sportowa  Spółka  Akcyjna  Gedania prowadząca  druŜynę Energa Gedania 
Gdańsk. Ten obiekt  jest w złym stanie, było tam juŜ kilkanaście (26)poŜarów.  
Myśl generalna jest  taka, aby spróbować utworzyć jakąś radę interesantów tego klubu, 
która  mogłaby w imieniu Miasta   Gdańska, być moŜe Komisji Rady  czy teŜ Rady Dzielnicy 
spróbować podjąć jakąś interwencję  w tej sprawie. Rozmawialiśmy juŜ z Grupą Energa na 
temat odcięcia od dotacji tego podmiotu, który prawdopodobnie jest równieŜ dotowany 
przez  Miasto Gdańsk i naleŜałoby  rozwaŜyć równieŜ odcięcie go od tych dotacji. Nie 
mówimy tutaj o Gedanii 1922. 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 

JeŜeli mógłbym coś podpowiedzieć, to moŜe  skontaktować  się z przewodniczącym Komisji 
Sportu i Turystyki oraz  dyrektorem  Biura ds. Sportu panem Trojanowskim.  
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Bogdan Oleszek  - członek Komisji 

MoŜe naleŜałoby wystosować pismo  do straŜy poŜarnej oraz straŜy miejskiej z prośbą o 
kontrole tego obiektu pod względem  bezpieczeństwa.  
 

Piotr Dwojacki – przewodniczący Rady Dzielnicy Wrzeszcz Dolny 

JuŜ jesteśmy po tej fazie. Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego  dał termin do 10 
lipca br. na uporządkowanie, ale termin ten nie został  dotrzymany. PINB nie ma  juŜ 
moŜliwości dalszego działania, bo Prezes  oświadczył, Ŝe złoŜył wniosek o wyburzenie 
budynku. Budynki te  w planie  mpzp są budynkami chronionymi.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 

Komisja  wystąpi  do Prezydenta   z wnioskiem o spowodowanie sprawdzenia pod względem 
bezpieczeństwa przez odpowiednie słuŜby obiektu po Klubie Sportowym Gedania 
zlokalizowanego przy ul. Kościuszki 49 - Legionów 13. 
Dziękuję, porządek posiedzenia został  wyczerpany.  Komisja  spotyka się w sierpniu br. 
 
Na tym posiedzenie zakończono – godz. 17,15.   
 
 
 
                                                                              Przewodniczący Komisji 
                                                                        Samorządu i Ładu Publicznego 
 
                                                                                  Marcin Skwierawski  
 
 
Protokół sporządziła: 
 
Bogusława Pieklik 
Biuro Rady Miasta Gdańska  
 

 
 
 


